
VYDÁVÁ OBEC KOBEŘICE číslo 1/2022                                                    Leden 2022

 

www.koberice.cz1

Dovolte mi, abych Vám na začátku 
dnešního vydání popřál mnoho 
dobrého do nového roku 2022.

Slovo starosty…. Co nás tedy čeká v tomto roce?

Velkou akcí, kterou jsme 
zahájili na jaře loňského roku, je také 
modernizace budovy bývalého 
Obecního úřadu. Tento objekt, který 
nyní nazýváme Spolkový dům bude 
sloužit jak spolkům, které tam získají 
své nové zázemí, tak pro služby tzv. 
denního stacionáře, kde bude moci 
být umístěno až 15 klientů. Součástí 
této rekonstrukce je také zajištění 
bezbariérového přístupu do tohoto 
objektu pomocí výtahu a dalších 
opatření. Na tuto stavbu máme 
přislíbenou dotaci ve výši 7,38 mil. Kč 
a také žádáme o dotaci na zateplení 
tohoto objektu ve výši cca 2,2 mil. Kč. 

N a  v y b a v e n í  t o h o t o  o b j e k t u 
nábytkem jsme získali přes Místní 
akční skupinu Hlučínsko dotaci ve 
výši cca 400 tis. Kč. Tato stavba by 
měla být dokončena na jaře tohoto 
roku.

vítám Vás u novoročního vydání 
našich Kobeřických novin.

B u d e m e  p o k ra č o v a t  v e 
výstavbě Sportovní haly – tělocvičny a 
dokončíme rekonstrukci Spolkového 
domu. 

Máme také nachystanou 
prováděcí dokumentaci a stavební 
povolení na výstavbu nové kanalizace 
v  lokal i tách Chaloupky (u l ice 
Topolová, Javorová, Louky, Jasanová, 
U Lesa), Vrbová a Osmilány. Tato velká 
investiční akce, jejíž náklady jsou dle 
projektu cca 95 mil. Kč, však ještě 
nebyla podpořena dotací, proto 
zastupi te l s tvo  ob ce  Kob eř ice 
rozhodlo počkat s realizací této 
mimořádně �nančně náročné akce až 
po získání příslibu dotace.

Dobrý den vážení spoluobčané, 

V minulém roce jsme doufali, 
že se situace oproti předchozímu 
roku zlepší a život se navrátí do 
starých kolejí. Nutno říct, že se to 
částečně povedlo, ale pořád to není 
jako dřív. Proto si přejme i v tomto 
roce, aby se vše v dobré obrátilo a my 
mohli žít tak, jak jsme byli zvyklí 
dříve.

Loni jsme také o prázdninách 
dokončili nástavbu a přístavbu 
kotelny ZŠ, kde vznikla nová, moderní 
s nábytkem, školními pomůckami a 
počítači vybavená multimediální 
učebna. Na tuto akci o celkových 
konečných nákladech cca 14,5 mil. Kč 
bychom měli získat dotaci ve výši cca 
13 mil. Kč, tedy 90 %. Na střeše tohoto 
objektu by v tomto roce ještě navíc 
měla vzniknout nová fotovoltaická 
elektrárna.

Musíme dokončit přípravu 
dokumentace a zisk příslušných 
povolení pro přípravu Revitalizace 
požární nádrže a okolí a také pro 
přípravu výstavby Nové technické 
infrastruktury v lokalitě Mírová II, 
kde by mělo v  I .  etapě 

V minulém období jsme také 
realizovali spoustu menších akcí, 
např. opravu chodníku podél silnice 
I.třídy na ulici Stiborské a také u 
bytovek, připravovali jsme projekty 
na Výstavbu kanalizace, Revitalizace 
požární nádrže a okolí ad. 

V loňském roce jsme po 
mnoha letech zahájili stavbu tolik 
žádané Sportovní haly – tělocvičny. 
Po mnoha dřívějších peripetiích se 
tato stavební akce doprojektovala, 
vysoutěžila a zahájila. Dnes jsou již 
vybudovány kompletní základy pro 
tuto stavbu a stavební práce budou 

pokračovat ještě v zimních měsících 
tak, aby do února roku 2023 byla tato 
investiční akce dokončena. Podle 
podepsané smlouvy o dílo budou 
náklady na tuto stavbu cca 61 mil. Kč 
bez DPH, tj. cca 74 mil. Kč. Na tuto 
stavbu žádáme o dotaci z Národní 
sportovní agentury. Zatím neznáme 
výsledek, ale věřme, že budeme 
úspěšní.
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Ing. Lukáš Kubný, 
starosta obce 

přeji Vám do tohoto nového roku 
spoustu sil, elánu, optimismu a 
lásky. Pevné zdraví, mnoho štěstí, 
úspěchy doma i v práci a pohoda a 
klid, nechť Vás všechny provází po 
celý nový rok 2022.

N a  z á v ě r  m i  d o v o l t e 
poděkovat všem, kteří naší obci 
jakýmkoli způsobem pomohli a 
zasloužili se o její chod, rozvoj, 
prosperitu a dobré jméno. Děkuji.

vzniknout cca 30 nových 
p a r c e l  p r o  v ý s t a v b u  n o v ý c h 
rodinných domů. Také budeme 
projekčně připravovat opravy dalších 
chodníků a také komunikace ul. 
Školní ,  která to po dokončení 
výstavby Sportovní haly – tělocvičny 
bude potřebovat asi nejvíce. 

V novém roce bychom také 
rádi pořádali naše, do této chvíle 
tradiční, kulturní akce – Obecní ples, 
Masopustní rej, Odpust, Den obce, 
Karmáš a také divadlo a kino nejen 
pro děti v sále Obecního domu 
Kobeřice. Přejme si, aby to šlo. Zatím 
není nic jistého, ale věřím, že jakmile 
to bude možné tak se na těchto akcích 
budeme moci zase navzájem vidět a 
p o b a v i t .  Z d e  v i d í m  t a k é 
nezastupitelnou roli všech obecních 
spolků a složek. Vím, že je to těžké 
udržet v této situaci vše funkční a v 
běhu, ale je potřeba vydržet a doufat v 
lepší zítřky.

I n v e s t i c e  j s o u  t a k é 
nachystány na úpravu prostor v 
(nové) hasičské zbrojnici, ale také na 
úpravu staré hasičské zbrojnice v 
centru obce a na výměnu oken ve 
smuteční síni na našem hřbitově.

Vážení přátelé,

Zprávy z obce

D ě k u j e m e  t a k é  v š e m 
zaměstnancům OÚ a služeb za 
náročnou práci při všech opatřeních, 
kterými byl uplynulý rok provázen.

Do roku 2022 Vám tímto přejeme 
hlavně zdraví, štěstí, rodinnou 
pohodu a Boží požehnání.

Z a  V a š i  p o m o c  u p ř í m n ě 
děkujeme!

ź v e d e n í  Z Š  a  j e j í m 
zaměstnancům za práci a 
aktivity v MŠ a ZŠ, za zvládnutí 
všech opatření, které ovlivnily 
v ý u k u  i  c h o d  š k o l y  a 
zvelebování areálu školy,

Rok 2021 byl (podobně jako ten 
předloňský) ovl ivněn různými 
opatřeními a omezeními, které se 
dotkly každého z nás. Přesto nebo 
právě proto nám dovolte touto cestou 
poděkovat všem, kteří byli různými 
způsoby nápomocní v naší práci, kteří 
neváhali a přiložili ruku k dílu:

Ing. Lukáš Kubný, starosta obce a 

Pavel Drastik, místostarosta obce

ź Čtyřlístku i MOTOTEAMu za 
organizování kulturních akcí 
pro děti i dospělé,

ź zahrádkářům za pomoc při 
údržbě obecní zeleně,

ź TJ Sokol za reprezentaci obce 
př i  sp ortovních  k láních , 
uskutečněné brigády apod.,

ź z a m ě s t n a n k y n í m  n a š í 
knihovny za aktivní práci se 
č t e n á ř i  i  m l á d e ž í  a 
organizování zajímavých akcí, 

jejímž vrcholem jsou ocenění 
na krajské i celostátní úrovni,

ź za třídění odpadů.

P o d ě k o v á n í 
spoluobčanům, spolkům, 
p o d n i k a t e l ů m  a 
organizacím

ź za zametání, úklid chodníků a 
cest,

Dále děkujeme
ź lékařům, zdravotníkům a 

zaměstnancům sociálních 
služeb za jejich práci a úsilí při 
řešení všech úskalí, která 

pokračující pandemie přináší;
ź SDH za výjezdy k mimořádným 

událostem, pomoc při řešení 
poruch v obci a výpomoc při 
kulturních akcích,

Děkujeme všem spoluobčanům
ź za hlášení poruch na obecním 

majetku (rozhlas, osvětlení, 
kanalizace apod.),

ź z a  ú d r ž b u  z e l e n ě  v 
předzahrádkách a na veřejném 
prostranství,

ź klubu Seniorů a klubu ZTP za 
o r g a n i z a c i  s p o l e č n ý c h 
posezení,

ź všem složkám a jejich členům, 
kteří se aktivně podílejí na 
sportovním vyžit í  dět í  a 
mládeže (SDH, Atletický oddíl, 
PONY klub, TJ Sokol, Čtyřlístek, 
atd.),

ź myslivcům za péči o zvěř, zeleň 
a uskutečněné brigády,

Poděkování patří všem, které jsme 
výše neuvedli a kteří se podíleli na 
organizaci akcí v obci, a rovněž 
děkujeme všem spoluobčanům za 
účast na akcích, pořádaných obcí i 
spolky, byť byl loňský rok na tyto 
kulturně-společenské  akce  ve 
srovnání s jinými roky opět „jiný“.  
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Kolektiv OÚ Kobeřice Vám přeje spoustu radosti, spokojenosti a pevné zdraví v roce 2022

Ing. Lukáš Kubný, 

starosta obce

Vodné a stočné v roce 
2022

V pros inc i  2021 rozho dlo 
zastupitelstvo obce o úpravě cen na 

3rok 2022 vodného na 23,09 Kč/m  
(vč. DPH) a stočného na 43,15 

3Kč/m  (vč. DPH) v součtu se tak 
jedná o částku 66,24 Kč (vč. DPH) za 

3přivedení a odvedení jednoho m  
vody do a z domácnosti. Ceny 
vodného a stočného se odvíjejí od 
skutečných nákladů na přivedení, 
odvedení a vyčištění vody, kde 

největší část nákladů tvoří náklady 
na el. energii a provoz ČOV a také od 
nutnosti tvořit fond na obnovu a 
rozvoj našich sítí (vodovodu a 
kanalizace), jehož vytvoření vyplývá 
z  požadavku zákona,  a le  i  z 
podmínek dotací získaných v 
m i n u l o s t i  n a  n a š i 
vodohospodářskou infrastrukturu. 
Prostředky našeho fondu obnovy se 
každoročně zvyšují o stanovenou 
částku a o in�aci. Peníze z tohoto 
fondu budou čerpány také např. na 

rozšíření naší  stokové sítě v 
lokalitách ulic Chaloupky, Javorová, 
Jasanová, Louky, Vrbová a Osmilány 
s dopojením na ČOV. Pro informaci 
uvádím, že naše kumulativní cena je 
ve srovnání s největší vodárenskou 
společnosti v našem kraji na cca 
69% jejich kumulativní ceny.

Aktuální dění v naši obci můžete sledovat nejen na webových stránkách, 

ale také na FB – Obec Kobeřice
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Variabilní symbol – 2022000XXX – musí být desetimístný (XXX = číslo poplatníka uvedené rovněž ve 
vyúčtování za rok 2021)

Příklad – číslo poplatníka 5  Příklad – číslo poplatníka 31  Příklad – číslo poplatníka 284

Prosíme o dodržování těchto způsobů úhrad, protože při elektronickém zpracování může dojít k chybnému 
přiřazení jednotlivých plateb. 

Pokud mají občané nastaven trvalý příkaz, prosíme rovněž o opravu těchto údajů. Doporučený rozpis záloh 
pro rok 2022 bude vypočten na základě spotřeby vodného a stočného dle předchozího roku. 

Variabilní symbol – uvedený na vyúčtování např. 2021000XXX – musí být desetimístný (XXX = číslo 
poplatníka)

Rok 2022 - zálohy

Variabilní symbol: 2021000005 Variabilní symbol: 2021000031  Variabilní symbol: 2021000284

Variabilní symbol: 2022000005 Variabilní symbol: 2022000031  Variabilní symbol: 2022000284

mk

Rok 2021 - vyúčtování

Zálohy na vodné a stočné na rok 2022

Prosíme občany, kteří hradí poplatky za vodné a stočné bezhotovostním převodem, aby dodržovali tento 
způsob úhrady:

Vyúčtování za vodné a stočné za rok 2021

Upozornění pro občany při bezhotovostních platbách za vodné a stočné

V případě, že se rozhodnete využít 
možnosti bezhotovostní platby na 
účet, je nutné provést platební příkaz 
pro každou osobu v domácnosti 
zvlášť!!! Každá osoba trvale bydlící v 
obci obdrží (s fakturou za vodné a 
stočné) unikátní variabilní symbol 
pro platbu za odpady. 

Po uhrazení platby obdržíte 
nálepku na odpadní nádobu.

Poplatek bude možný uhradit 

dvěma způsoby – bezhotovostně = 
úhradou z Vašeho účtu na účet obce, 
nebo hotově na pokladnách OÚ. 
Splatnost poplatku je do 31.3.2022.

Součástí tohoto poplatku je 
m o ž n o s t  o d e v z d á v á n í  v š e c h 
dosavadních odpadů do sběrného 
dvora a tříděný odpad do barevných 
pytlů. Svoz komunálního odpadu 
(popelnic) bude probíhat 1x za 14 
dní tak jako doposud. 

1) Bezhotovostní platba na 
účet obce Kobeřice

Např. čtyřčlenná rodina – provede 
4 platební příkazy – každý člen rodiny 
obdrží svůj variabilní symbol. 

2) Platby v hotovosti přímo na 
OÚ v kanceláři služeb, pokladny a 
matriky

Občané, kteří nevlastní běžný účet 

n e b o  u p ř e d n o s t ň u j í  p l a t b u  v 
hotovosti nebo platbu platební 
kartou.

S l e v y  d l e  O b e c n ě  z á v a z n é 
vyhlášky č .  2/2021 o místním 
p o p l a t k u  z a  o b e c n í  s y s t é m 
odpadového hospodářství je možno 
uplatnit pouze osobně po předložení 
příslušného potvrzení.

Ob ecně  závaznou vyhlášku 

Po zaplacení poplatku obdržíte 
nálepky na Vaše popelnice. Nálepky 
si vyzvedněte nejdříve 4. den po 
bezhotovostní úhradě osobně na OÚ, 
popř. rovnou při platbě v hotovosti a 
nalepte na popelnici  zepředu. 
Nálepky budou vydávány primárně v 
množství 2ks na domácnost.

V případě, že Vám zůstaly žetony z 
loňského roku, bude je možné po 24. 
1. 2022 vrátit na OÚ za cenu 55 Kč/ks. 
Tyto žetony už na odpadní nádoby 
nedávejte. Cena za zbylé žetony Vám 
bude vrácena v hotovosti na OÚ.

Odpady

v návaznosti na nově schválenou 
Obecně závaznou vyhlášku č. 
2/2021 o místním poplatku za obecní 
systém odpadového hospodářství 
pro rok 2022 se stanoví jednotný 
postup pro placení tohoto poplatku. 
K tomuto poplatku nebude vydáván 
dodatek ke smlouvě, jak jste byli 
zvyklí dosud. 

Každý občan, přihlášen v obci k 
trvalému pobytu, v roce 2022 
zaplatí za svoz a likvidaci odpadů 
poplatek ve výši 550 Kč/rok. 

Vážení spoluobčané, 
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č. 2/2021 o místním poplatku za 
o b e c n í  s y s t é m  o d p a d o v é h o 
hospodářství naleznete na webových 
stránkách obce www.koberice.cz v 
sekci Obec/Dokumenty/Vyhlášky 
( k o n k r é t n ě  z d e : 
https://www.koberice.cz/obec/doku
menty/vyhlasky/).

I když jsme změnili z důvodu 
p o ž a d a v k u  z á k o n a  s y s t é m 
odpadového hospodářství v obci, 
třiďte prosím odpad tak, jako 
doposud!!! Jen tak budeme platit 
vždy nejnižší částku, kterou budeme 
moci. 

D ě k u j e m e  z a  p o c h o p e n í  a 
spolupráci.

Ing. Lukáš Kubný a kolektiv OÚ

Mnozí z Vás jistě zaregistrovali, že 
v naší obci jsou od září roku 2020 
namontována měřící zařízení, která 
měří například množství srážkových 
vod, monitorují  výšku hladiny 
O l d ř i š o v s ké h o  p o to k a  a  ta ké 
zanoření poldrů. Tyto měřící stanice 
jsou umístěny na mostech na ulicích 
Sokolská a Dubová, na obou poldrech 
a srážkoměr je umístěn na střeše 
Obecního domu. Kromě srážkoměru 
jsou všechna zařízení napájena 
solární energií. 

Srážkoměr je vyhřívaný, tzn., že 
dokáže měřit srážky i v zimním 
období při mínusových teplotách. 
M ě ř í c í  z a ř í z e n í  t a ké  z a s í l a j í 
okamžitou SMS zprávu vybraným 
pracovníkům obce a upozorní tak 
okamžitě na změnu situace oproti 
normálu.

Zajímavý je také údaj ze 14. 
července, kdy při rychlém přívalovém 
dešti napršelo 26 mm srážek za 15 
minut! Poté déšť zmírnil, ale i tak v 
následující hodině napršelo 36,80 
mm vody. A ještě přidáváme údaj ze 
13. května, kdy během 2 hodin 
napršelo 35,40 mm srážek.

Data, uvedená v článku nám v 
kostce ukazují ,  jaké to bylo s 
množstvím srážek na katastru 
Kobeřic v uplynulém roce. Z praxe 
ovšem také víme, že v případě měření 
srážek může být údaj na různých 
místech naší obce odlišný. Jinak 
řečeno – „V Rozsochaču pada a na 
Osmilanoch je sucho“ nebo „Kaj to 
tre�“… 

S t a t i s t i k a  m ě ř e n í 
srážkových vod.

Měřící čidlo na mostu ulice 
Sokolské zaznamenalo nejnižší 
hladinu 14. února, kdy byla hladina ve 
výši 16 cm. Naopak nejvyšší hladina 
vody byla 13. května = 132 cm. 
Hladina Oldřišovského potoka na 
mostu ulice Dubová byla nejnižší 15. 
2. a to 15 cm, nejvyšší opět 13. 5. = 152 
cm.

Z e  s t a t i s t i c k ý c h  z á z n a m ů 
jednotl ivých zařízení  uvádíme 
některá data, která mohou být pro 
mnohé zajímavá. Například to, že za 
rok 2021 napršelo či nasněžilo 

souhrnně 598,2 mm srážek. Nejvíce 
srážek za 24 hodin „spadlo“ 5. srpna, 
kdy bylo naměřeno 51 mm. Následuje 
13. květen se 40,20 mm srážek a 14. 
červenec, kdy za celý den napršelo 
téměř 37 mm srážek.

U poldrů je statistika měření 
poněkud odlišná a nekoresponduje s 
výše uvedenými daty přívalových 
srážek. Toto je dáno více faktory. 
Jednak tím, jakými plodinami jsou 

osazena pole v údolnicích nad poldry 
a zejména tím, jak se zadrženou 
vodou „pracujeme“ a dle předpovědí 
p o č a s í  p o l d r y  r e g u l u j e m e . 
Zaznamenáváme zde tzv. hloubku 
zanoření, což je v podstatě výška 
hladiny zadržené vody. Tento údaj je 
důležitý pro správné nastavení výšky 
zádržného systému a v případě 
větších nebo déle trvajících srážek 
výšku zádržného systému operativně 
upravujeme. Z tohoto údaje nám 
vyplývá, že nejvyšší hladina na poldru 
za ulicí Příkopy byla dne 19. února, 
kdy se hladina ustálila ve výšce 223 cm 
ode dna poldru. U poldru nad ulicí 
Strmou byla nejvyšší hladina ode dna 
poldru 25. února = 114 cm. 

Proto oceňujeme, že tyto měřící 
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Pavel Drastik,

místostarosta obce 

stanice v obci máme a můžeme v 
b u d o u c n u  p o r o v n á v a t  a 
vyhodnocovat jednotlivá období. A 
díky SMS zasílaných při jakékoliv 
abnormalitě jsme schopni rychleji 
reagovat na potřeby řešení krizových 
situací. Věřme však, že se nám tyto 
situace v r. 2022 (a nejenom v něm) co 
nejvíce vyhnou.

Starostové obcí a měst Hlučínska 
společně ve spolupráci s Okresní 
hospodářskou komorou města Opavy 

pořádaly opět akci pro všechny 
spoluobčany s názvem „Darujte krev 
se starosty Hlučínska“. Někteří dárci, 
ať už starostové či občané Hlučínska 
j sou  j iž  mazác i  a  krev  daru j í 
pravidelně, jiní přišli v rámci akce 
poprvé. 

V opavské transfúzní stanici měli 
sestřičky opět z dárců radost, 
nejcennější tekutina tekla doslova 
proudem. Při  této pří ležitosti 
darovali starostové obcí a měst 
Hlučínska malou pozornost pro 
dámy, a to v podobě květiny. Velké 
poděkování za tento dobrý skutek 
patří všem občanům, kteří přišli 
darovat krev, ať už v rámci akce 
„Darujte krev se starosty Hlučínska“ 
nebo chodí darovat krev pravidelně. 

Externí automatický de�brilátor 
pomáhá l idem, které postihne 
srdeční příhoda. To se může stát 
kdekoliv, kdykoliv a komukoliv.  
Těmto lidem je nutno zajistit co 

nejrychlejší první pomoc pomocí 
de�brilace. Přístroj je schopný 
e lektr ickým výb ojem obnovi t 
s p r á v n o u  č i n n o s t  s r d c e .  P ř i 
poskytování první pomoci před 
příjezdem zdravotnické záchranné 
služby je automatizovaný externí 
d e � b r i l á t o r  n e o c e n i t e l n ý m 
pomocníkem. 

Darujte krev se starosty 
Hlučínska

Obec Kobeřice darovala 
m í s t n í m u  s b o r u 
dobrovolných hasičů 
nový externí de�brilátor

Tuto službu v rámci obce Kobeřice 
zajišťují před příjezdem zdravotnické 
záchranné služby vyškolení hasiči z 
naší zásahové jednotky. Tímto jim 
děkujeme!

S b o r  d o b ro v o l n ý c h  h a s i č ů 
Kobeřice obdržel od obce darem nový 
externí de�brilátor. Tímto počinem 
se zkvalitňuje a rozšiřuje péče první 
pomoci v resuscitaci. Výjezdové 
stanoviště SDH Kobeřice je tímto 
dovybaveno další  pomůckou k 
záchraně životů. 

kn

  KULTURA

V neděli 24. října jsme společně v sále Obecního domu v 
Kobeřicích přivítali nejmladší děti do naší obce, 
narozené v prvním pololetí roku 2021. Celkem jsme 
přivítali 18 dětí z toho 11 chlapců a 7 děvčat. Slavnostní 
dopoledne zahájili žákyně místní základní školy, které 
si pod vedením paní učitelky Kachyňové připravily 
kulturní program. Následně se slova ujal starosta obce 
Lukáš Kubný, který děti do obce přivítal a popřál jim do 
budoucna jen to dobré a rodičům, ať jim děti dělají 
hlavně jen radost. Rodiče se podepsali do kroniky obce 
a děti obdržely malý dárek, jako upomínku na tento 
slavnostní den. 

Vítání občánků 
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Linda Peterková

O půl  šesté  se  pozvaní  hosté 
přesunuli do nové multimediální 
u č e b n y.  Z d e  v š e c h n y  p ř i v í ta l 
slavnostním projevem pan ředitel 
Josef Werner a krátkou zdravici 
pronesl také pan starosta Lukáš 
Kubný.  Poté zúčastnění zhlédli 
kulturní vystoupení žáků. V první 

části si poslechli pásmo písní a 
mluveného slova v hlučínském 
nářečí, které připravila paní učitelka 
Helena Nevřelová. Svůj herecký talent 
během scénky projevily žákyně 9. B 
Anna Kubná a Jana Witassková. V 
druhé části zazpíval pěvecký sbor 
Bosanova pod taktovkou paní 
učitelky Hany Nevřelové, na klavír 
doprovázela paní učitelka Anna 
Tošerová.

U  v s t u p u  n á v š t ě v n í c i  s v o j i 
přítomnost stvrdili podpisem do 
školní kroniky, obdrželi drobný 
dáreček na uvítanou a prohlídka školy 
mohla začít.

Oslavy 55. výročí školy
V říjnu 2021 naše základní škola 
oslavila 55. výročí. Přípravy na tuto 
akci trvaly několik týdnů a vzhledem 
k situaci s šířením nemoci COVID – 19 
nebylo takřka do poslední chvíle 
jasné, zda se oslavy vůbec uskuteční. 
Okolnosti byly nakonec příznivé, a 
tak se v pátek 5. listopadu ve 14 hodin 
otevřela naše škola pro širokou 
veřejnost, bývalé žáky a v neposlední 
řadě také pro pedagogy, kteří byli v 
minulosti součástí učitelského sboru. 
Malou nepříjemností byla nutnost 
d o d r ž o v á n í  b e z p e č n o s t n í c h 
opatření, kdy respirátor na obličeji 
znesnadňoval poznávání známých 
tváří. 

Během padesáti pěti let prošlo 
kobeřickou školou mnoho žáků, 
pedagogický sbor se v průběhu času 
obměňoval a také celková podoba 
budovy a tříd se proměnila. Jaká bude 
škola v letech následujících? Uvidíme.  
Vždyť už za pár let oslavíme další 
významné jubileum, tentokrát 
šedesátileté. Doufám, že se tam 
všichni  ve zdraví  sejdeme.  Na 
shledanou.            

Ve vstupní chodbě byla díky paní 
u č i t e l c e  H e l e n ě  N e v ř e l o v é 
instalována výstavka dobových 
foto gra�í ,  textů  č i  předmětů 
zachycujících období 60. let, výstavbu 
a otevření nové školní budovy. Jedna 
část výstavy byla věnována osobám 
narozeným roku 1960, což byli žáci 1. 
ročníku školního roku 1966/1967, 
kteří začali svoji docházku již na nové 
školní budově.
Následně se všichni mohli rozejít po 
chodbách, nahlédnout do tříd, 
odborných učeben, kabinetů a 
srovnat tak současnou podobu školy s 
tím, jak vypadala dříve.   

D e n  o t e v ř e n ý c h  d v e ř í  n o v é 
multimediální učebny
V rámci dne otevřených dveří, který se uskutečnil pro 
veřejnost ve středu 20. října, proběhlo slavnostní zahájení. 
Starosta obce přivítal všechny přítomné hosty a občany 
obce. Seznámil všechny s krátkou historii, průběhem 
stavby a zajímavostmi této budovy. Následně zástupci 
obce a přítomní hosté přestřihli pásku do nové, 
architektonicky zajímavé budovy. 
Multimediální učebnu představil také ředitel školy, který 
předvedl praktičnost učebny.  Ta je vybavená nábytkem z 
�rmy Stolařství Martin Fojtík. Kompletní vybavení 

i n f o r m a č n í 
technikou dodal 
p a n  D a n i e l 
D v o ř á k  a 
v ý u k o v é 
p o m ů c k y 
zaj ist i la  �rma 
EDUKA centrum 
s .  r .  o . 
Z h o t o v i t e l e m 
stavby je �rma KVAZAR a. s. a architektem stavby je Ing. 
Arch. Adam Weczerek. Během slavnostního zahájení 
posvětil novou multimediální učebnu pan farář Marek 
Pawlica.
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Žáci třetích tříd základní školy navštívily obecní dům
V rámci výuky navštívili žáci třetích tříd obecní dům. Prohlídku zahájili v kanceláři starosty obce, který je celým 
objektem provedl. Povykládal žákům zajímavosti o obci Kobeřice a společně si prohlédly kanceláře obecního úřadu. 
Navštívili zasedací místnost, ve které si zkusili společné hlasování. Prohlídku obecního domu ukončili v obřadní síni, kde 
si žáci mohli vyzkoušet zlatou medaili, která se používá při slavnostních událostech. Závěrem si vyzkoušeli své znalosti, 
co si vše z prohlídky a vyprávění o Kobeřicích zapamatovali.

kn

kn

Podzimní úklid zahrady 
Před příchodem zimy je důležité připravit zahradu na její 
zazimování. Poslední teplé dny proto využili v mateřské škole, kde se 
v odpoledních hodinách sešli rodiče se svými dětmi, aby se společně 
pustili do tradičního podzimního úklidu zahrady. Součástí 
posledních podzimních prací na zahradě je hrabání listí, do kterého 
se pustily i ty nejmenší děti. Během akce si mohly děti vyrobit svého 
podzimníčka. Ve školce si děti vyrobily lucerničky, se kterými 
zakončily tradiční akci. Za doprovodu světýlek se vydali po uklizené 
zahradě, kde na konci společně zazpívali písničku a uspali 
podzimníčka. 

Kolektiv MŠ

Mateřská škola Kobeřice přeje všem 

občanům do nového roku 2022 hlavně 

zdraví, pohodu a štěstí v každodenním 

životě. Odměnou, nechť nám jsou 

radostné úsměvy našich dětí.

PF 2022
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OBECNÍ KNIHOVNA
Kob eř ická  knihovna 
získala  nominaci  na 
Knihovnu roku 2021

Zaměstnankyně knihovny a 
starosta obce se v polovině října 
zúčastnili slavnostního vyhlášení 
knihovny roku 2021, které se konalo v 
Z r c a d l o v é  k a p l i  p r a ž s k é h o 
Klementina .  Obecní  knihovna 
K o b e ř i c e  z í s k a l a  o c e n ě n í  z a 
vybudování  nových  prostor  s 
nadstandartní podporou zřizovatele 
a realizaci aktivit komunitního typu a 
úzkou spolupráci s okolními obcemi.  
D a l š í m  d ů v o d e m  o c e n ě n í  j e 
spolupráce s řadou spolků, práce s 
malým čtenářem a četnost akcí pro 
školy a školky nejen z Kobeřic.

Smyslem tohoto 
ocenění je vyjádřit 
v e ř e j n é  u z n á n í 
knihovnám, jejich 
p r a c o v n í k ů m  i 
ob c ím za  ús i l í  o 
r o z v o j 
k n i h o v n i c k ý c h 
služeb a čtenářství. 
Soutěž je jedním z 
p o d n ě t ů  p r o 

přeměnu knihoven především v 
malých městech a obcích na moderní 
centra kulturního a společenského 
života a zvýšení jejich prestiže. 

Cenu Knihovna roku uděluje 
ministr kultury a uděluje se od roku 
2003. Obecní knihovna Kobeřice 
nakonec titul nezískala, ale první 
místo v kraji je také velkou zásluhou.

„Byl bych rád, abychom si všichni 
uvědomili, že knihovny a knihovníci 
na sebe mohou být hrdí. Zároveň chci 
p o v z n é s t  v i z i  d o  b u d o u c n a : 
neutuchejme v těchto aktivitách a 
s t á l e  b u ď m e  o p o r o u  n a š í 
společnosti.” řekl generální ředitel 
Národní knihovny České republiky 
Tomáš Foltýn. 

Trasu z Mexických hranic až do 
Kanady ušel za neuvěřitelných 154 
dní. Během svého putování zažil 
střídání nadmořských výšek, ale také 
časté střídání počasí od sucha a horka 
až po déšť či sněhové přeháňky. 
N á v š t ě v n í c i  b e s e d y  s i  m o h l i 
vyslechnout poutavé a chronologicky 
přesné vyprávění o tomto trailu 
p l n é h o  z á ž i t k ů ,  n e č e k a n ý c h 
povětrnostních zvratů i malých 
drobných zázraků. 

 Přednášející Jan Hanzlík si 
zasloužil velký aplaus i osobní obdiv, 
který mu všichni projevili po skončení 
přednášky.  Pak už přicházeli otázky, 
které nebraly konce. Sám autor 
potvrdil, že vše, co člověk potřebuje k 
překonání sebe sama je pouze a jen v 
jeho vlastní hlavě.

V prostorách knihovny proběhla v 
říjnu beseda s Janem Hanzlíkem, 
k t e r ý  s e  v y d a l  p ě š k y  n a p ř í č 
Spojenými státy. Je jedním z mála 
Čechů, kteří zdolali  Paci�ckou 
h ř e b e n o v k u ,  d l o u h o u  4 2 8 6 
kilometrů.

Celé vyprávění bylo doprovázeno 

fotogra�emi a několika krátkými 
audio záznamy. Přednášející Jan 
Hanzlík ukázal velikost batohu a vše, 
co měl během cesty s sebou na 
zádech. S neuvěřitelnou přesností 
popisoval jednotlivá pohoří, názvy 
rostlin, jezer a živočichů. Vyprávěl o 
reálném nebezpečí, která trailery 
mohou během cesty potkat. Mezi 
ne jčastě j i  se  řadí  utonut í  př i 
přechodu řeky nebo pád suchého 
stromu přímo na procházejícího. 
Výjimkou nebylo ani napadení 
divokou zvěří. Kapitolou samou pro 
sebe bylo stravování a samotná 
strategie zásobování potravin. Jak 
sám autor uvádí, důležité bylo 

nastudování jídelníčku, vyváženost 
stravy a dostatek kalorií. Na konci 
besedy všichni společně zažil i 
prostřednictvím videa samotné 
překonání posledního milníku, které 
opakovaně prožili společně s Honzou 
a stalo se hlubokým zážitkem celé 
besedy.

Jan Hanzlík nás provedl 
Paci�ckou hřebenovkou 
napříč Spojenými státy 
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Následně paní knihovnice nabídla 
knihy, které by mohly zaujmout 
maminky a děti. Ty si během celé 
návštěvy knihovny také prohlížely 
leporela nebo si pohrály s hračkami, 
které jsou součástí knihovny.

B e z  z a v a z a d e l  č i 
dopravních prostředků 
jsme navštívili Austrálii

Během měsíce října jsme v knihovně 
stihli  uspořádat dvě setkání s 
maminkami a jejich nejmenšími 
dětmi. Ty se mohly těšit na písničky, 
které si zazpívaly a dramaticky 
ztvárnily pod vedením paní Heleny 
K r a u t w u r s t o v é ,  k t e r á  z p ě v 
doprovodila hrou na kytaru. Děti se s 
chutí zapojily a přidaly se také 
některé maminky.

Po delší pauze jsme u nás v knihovně 
p ř i v í t a l i  m a n ž e l é  M á r o v y  s 
přednáškou o Austrálii.  Vyprávění o 

cestě  po celém 
obvodu Austrálie a 
Ta s m á n i e  b y l o 
p r o t k a n é 
p o u t a v ý m i 
f o t o g r a � e m i  i 
k r á t k ý m i 
komentovanými 
audio-vstupy. 
M e z i  n e j h l u b š í 
záž i tky  patř i lo 
nečekané pozvání 
a u s t r a l s k é h o 
manželského páru 
na Vánoce strávené v jejich 
domově. Jejich bezprostřední 
přijetí i pohoštění spojené s 
oslavou Vánoc manželé Márovy 
n a p ro s t o  o h ro m i l o.  D á l e 
vstřícnost kapitána trajektu 
s m ě ř u j í c í h o  k  b ř e h ů m 
Tasmánie, který je zdarma 
ubytoval v kajutách i s jejich 
synem na invalidním vozíku. 
Návštěvníc i  přednášky se 
dověděli, co je pro tuto zemi 
typické, která zvířata nebo 
přírodní anomálie se v Austrálii 
vyskytují .  Na konci  mohli 
všichni klást otázky, na které 
manželé rádi odpovídali.

Maminky s dětmi oživily 
prostory knihovny

Hrátky nabízely krátký kreativní 
program na téma podzim. Děti 
vlepovaly sesbírané listy na předem 
připravený formát stromu nebo 
přiřazovaly plody z tohoto ročního 
období k jednotlivým druhům, které 
se snažily rozpoznat.

Podzimní návštěva děti 
ze školy a školky

Dalšími návštěvníky byly děti z 
Mateřské školy Sudice, na které 

čekalo povídání na téma podzim. 
Prohlédly si videoprojekci, kde se 
dověděly, co se děje během tohoto 
ročního období v přírodě, které plody 
se sbírají nebo jak 
to chodí ve zvířecí 
říši. To vše bylo 
d o p l n ě n o 
ukázkami z knížek. 
Děti se dověděly o 
v ý z n a m u 
k ř e s ť a n s k é h o 
s v á t k u  D u š i č e k 
n e b o  to,  j a k  s e 

připravovali na příchod zimy naši 
předkové před sto lety. Nakonec 
plnily praktické úkoly a prohlédly si 
celou knihovnu. Na podzim jsme přiv íta l i  v 

knihovně žáky třetích tříd Základní 
školy Kobeřice, kteří si povídali s paní 
knihovnicí o básničkách a jejich 
autorech.  Zaposlouchali  se do 
vtipných textů a odpovídali na otázky 
z kvízů a hádanek. Na závěr plnili 
úkoly a mohli si všechny knížky 
prohlédnout, popřípadě zapůjčit.
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V knihovně jsme si 
povídali o příchodu 
Ježíška
Před Váno cemi  zav í ta ly  do 
knihovny děti z mateřských škol 
na vánoční besídku.
Děti si povídaly s paní knihovnicí o 
tradici  křesťanských Vánoc, 

narození malého Ježíška i to, jak 
svátky slavili naši předkové. 
Dověděly se, co dobrého našly děti 
na štědrovečerním stole nebo kdy 
se poprvé rozsvíti l  vánoční 
stromeček.
Povídaly si o tom, jaké zvyky se 
stále dodržují a které již zanikly. 
Rozkrojily jablíčko, kde našly 
zdravou hvězdičku, symbol štěstí 

a zdraví na celý následující rok.
Na závěr je čekaly praktické úkoly 
a vánoční test. Děti s radostí 
vyprávěly, jak se u nich doma 
připravují na Vánoce a co si letos 
přály od Ježíška. Nakonec si 
všichni společně popřáli šťastné 
svátky a všechno dobré do nového 
roku.

Konec roku je časem na bilancování, 
proto se také my podíváme na to, jak 
jsme společně strávili loňský rok u nás 
v knihovně.
ź Do knihovny zavítalo celkem 6.075 

návštěvníků.

ź Ti si vypůjčili celkem 20.773 knih 
nebo časopisů.

ź M á m e  k e  k o n c i  r o k u  4 8 8 
registrovaných čtenářů.

Tímto děkujeme všem věrným 

čtenářům i  těm, co k nám do 
knihovny zavítali, za celoroční přízeň.
Věřte, že s Vámi má naše práce smysl a 
jsme rádi, když od nás odcházíte 
spokojeni.
dl

ź Vyřídili jsme 658 rezervací.

ź V průměru si každý tento čtenář 
zapůjčil 42 publikací.

Statistické ohlédnutí 
za minulým rokem…

AGENTURA DOMA

Přejeme vám, šťastné a veselé, voňavé 

postele a plný stůl.

Opět jsme mohli v tomto roce 
přicházet za Vámi, prožívat s vámi 
vaše radosti i starosti, obavy i těšení, 
mohli jsme být při tom, když jste se 
radovali z toho, co se vám daří a z 
toho, že je někdo s vámi. Ani na jeden 
den v roce jsme nemuseli službu 
zcela uzavřít, a to i přesto, že situace 
někdy nebyla lehká – probíhaly 
nemocenské, karantény, kolegyně 
museli zůstávat doma s dětmi a 

společně se učit atd. Za to patří všem 
obrovské poděkování!

Přejeme vám, ať se to podaří, smutek se 

vypaří, ať sníte jen půl.

Za DomA, z.s.
Mgr. H.Krautwurstová

Přejeme vám, abyste i v pondělí snad 

bývali veselí no a tak dál…

A i když nikdy přesně nevíme, co 
nám nový rok přinese, věříme, že 
plány a myšlenky, které máme a 
nosíme nejen v hlavě, ale i v srdci, se 
nám podaří co nejlépe zrealizovat. 
Tou největší událostí, která nás v 
příštím roce jistě čeká, je rozšíření 
našich stávajících služeb o novou 
sociální službu – denní stacionář jak 
pro osoby handicapované, tak pro 
seniory z Hlučínska. Stacionáře se 
budou nacházet v budově bývalého 
Obecního úřadu v Kobeřicích, který 
již prochází rozsáhlou celkovou 
rekonstrukcí tak, aby byl kompletně 
připraven jako zázemí pro naše nové 
klienty a rovněž 
p r o  v š e c h n y 
zaměstnance. 
Další informace 
o  t o m ,  j a k 
k o n k r é t n ě 
b u d e  s l u ž b a 

vypadat, vám určitě rádi přineseme 
v  n ě k t e r é m  z  d a l š í c h  č í s e l 
Kobeřických novin.

milí přátelé a příznivci DomA-
domácí asistence Kobeřice. Je to až 
neuvěřitelné, ale opět se setkáváme v 
z á v ě r u  d a l š í h o  k a l e n d á ř n í h o 
roku…jaký byl…? Někoho možná 
hned napadne, že byl opět více či 
méně spojený s pandemií COVID-19, 
což je určitě pravda, s tím se pojí v 
poslední době mnoho věcí, ale za nás 
v DomA, musím říct, že byl naplněn a 
spojen zejména s Vámi, našimi 
klienty, pracovníky, jejich rodinami, 
příznivci… 

Na závěr mi dovolte vypůjčit si 
slova jedné krásné vánoční písně od 
Jiřího Pavlici a společně s nimi vám 
popřát:

Vážení čtenáři, 
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SPOLKY A ORGANIZACE

Spolková činnost 
Závěrečné období letošního roku 

je na hasičské akce velmi skoupé, a 
tak hlavní událostí byla společenská 
akce veteránů z okresu Opava, která 
se konala v prostorách Obecního 
domu. Připravili jsme pro více jak 100 
hasičů společenský večer, během 
kterého jsme hodnotili letošní 
soutěžní sezónu. V rámci večera jsme 
si připomenuli historii  vzniku 
okresn í  l i gy  veteránů  včetně 
shlédnutí fotogra�í z prvního 
ročníku. Součástí prezentací se stala i 
krátká videa všech organizátorů 
soutěží v letošním roce. 

Jak jsem již psal v minulém čísle, 
naši veteráni jubilejní desátý ročník 
vyhráli se slušným náskokem a za 
poslední 3 roky potvrzují vysokou 
výkonnost ve své kategorii v rámci 
našeho okresu. Pro rok 2022 Vám 
můžeme slíbit, že se veteránská 
soutěž opět vrátí do Kobeřic a již teď 
v zimě připravujeme techniku a 
výzbroj pro soutěžní družstva. V 
rámci opravy a údržby techniky jsme 
se rozhodli komplexně zrenovovat 
naše staré přenosné stříkačky PS8, 
které můžete vidět i na přiložené 
fotogra�i.

Chceme pak na některé ze soutěží 
představit i tyto stroje a odzkoušet 
jejich funkčnost. V našem sboru 
velmi lpíme na udržování historické 
techniky a pokud ji již vlastníme, 
chceme j i  pro  dalš í  generace 
zachovat na vysoké úrovni. A díky 
znalostem a odbornostem našich 
dobrovolných hasičů se nám toto dílo 
daří. 

S b o r  d o b r o v o l n ý c h 
hasičů Kobeřice

Zásahová jednotka

 Rád bych tímto poděkoval všem 
členům zásahové jednotky zejména 
za svou rychlost přípravy a výjezdu 
od vyhlášení požáru. Je obdivuhodné, 
jak rychle dokáže naše jednotka vyjet 
a byť máme na výjezd od vyhlášení 
stanoveno celých 10 minut, u mnoha 
případů se nám daří stlačit čas pod 5 
min. Naše jednotka čítá více jak 30 
hasičů, a tak je obvyklé, že se pro 
výjezd sjede 10-15 hasičů, takže k 
zásahu pak nevyjíždí jen jedno 
vozidlo, ale dokonce tři. Některé 
zásahy jsou pro svůj delší časový úsek 
vyčerpávající, a tak je důležité mít v 

V  o b d o b í 
mezi vánočními 
s v á t k y  s b o r 
o r g a n i z o v a l 
ještě turistický 
p o c h o d  d o 
okolních lesů 
mimo katastr 
o b c e .  Tro š k a 
odreagování od 
v á n o č n í h o 
s h o n u  a 
připomenutí si, 

že naše hasičské společenství se 
protíná od mladých členů až po ty 
starší a vždy je potřeba, aby tyto 
věkové rozdílové skupiny pracovali 
společně a úspěšně zvládli dovést náš 
sbor do dalších let. V průběhu 
listopadu se všechna soutěžní 
družstva i další hasiči společně 
potkali v Hasičském domě, kde jsme 
vyhodnotili letošní ročník soutěží. 
Ten byl pro nás úspěšný a rozhodně 
chceme potvrzovat rostoucí kvalitu i 
v dalším roce.

V posledním kvartálu roku 2021 

jsme naštěstí nemuseli řešit mnoho 
událostí a konec roku byl spíše ve 
znamení přípravy zásahové jednotky 
n a  k o n t r o l n í  d e n  z e  s t r a n y 
Hasičského záchranného sboru 
Opava. Členové jednotky museli 
úspěšně zvládnout testové otázky z 
různých oblastí nejen hasičské 
techniky a způsobu hašení požárů, 
ale také i z oblasti zdravovědy. Každý 
člen zásahové jednotky musí mít 
a k t u á l n ě  p l a t n o u  z d r a v o t n í 
prohlídku, protože bez této nesmí 
vykonávat činnosti u zásahů a 
požárů. Kontrola opět proběhla na 
výbornou a díky odborné práci 
našeho velitele je právem naše 
jednotka považována za již velmi 
zkušenou. 

Co se týká zásahů, naše jednotka 
zasahovala jen u dvou zásahů. Tím 
prvním byl požár voliéry u rodinného 
domu a tím druhým odstranění 
spadlých stromů z komunikace.
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„záloze“ připravené další hasiče, kteří 
se stejnou intenzitou pomohou 
zvládnout daný zásah. 

Na počátku listopadu obecní úřad 
organizoval školení požárních hlídek 
pro naši zásahovou jednotku, které 
j s o u  p o t ř e b n é  v  p ř í p a d ě 
společenských akcí konaných v 
obecním sále. Vysvětlili jsme si 
základní povinnosti členů hlídky 
včetně připomenutí si důležitých 
míst v rámci případné evakuace 
v obecním domě, ke které snad nikdy 
nedojde.

Mládež
Pavel Bernard Podzimní měsíce spíše patřili 

zvyšování  tělesné zdatnosti  a 
schopnosti našich dětí ještě lépe 

zvládat soutěžní zápolení. Nicméně 
na počátku října proběhla letošní 
poslední soutěž našich žáků, kterým 
byl branný závod – běh hasičské 
všestrannosti v krásném areálu 
zámku v Kravařích. Naši vedoucí 
vyslali jak družstvo mladších žáků, 
tak  i  družstvo  starš ích .  Tato 
podzimní soutěž je zatím polovinou 
hasičského seriálu, na jaře nás čeká 
ještě ta druhá, významnější část, ale i 
přesto si naše družstva vytvořila 
slušnou pozici do jarního kola. Mladší 
žáci se umístili na průběžném 
čtvrtém místě a starší žáci obsadili 
dokonce druhé místo. 

Rád bych Vám, občanům naší 
krásné vesnice, ještě touto cestou za 
celý Sbor dobrovolných hasičů 
poděkoval za přízeň a podporu v roce 
2021 a popřál všem pevné zdraví, 
mnoho štěst í  a  spokojenost i . 
Společně doufáme, že rok 2022 nám 
přinese více radosti do našich 
domovů.

Starosta SDH Kobeřice
To, že se v hasičském kroužku 

nejen trénuje a jezdí po soutěžích, 

ukazuje i snaha vedoucích vymyslet 
pro děti i jiné činnosti. Na podzim tak 
v e d o u c í  p ř i p r a v i l i  p r o  ž á k y 
halloweenské téma v maskách a před 
svátky se žáci setkali na „vánoční“ 
schůzce.

Strašidýlkový večer
Občanské sdružení Čtyřlístek 

p ř i p r a v i l o  o p ě t  o b l í b e n ý 
Strašidýlkový večer pro děti. Devátý 
ročník se uskutečnil 27. října v našem 
centrálním parku. Pro děti bylo 
připraveno sedm strašidelných 
stanovišť, na kterých čekali duchové, 
kostlivci, čarodějnice, pavouk, příšera, 
bludičky a upíři. Devátý ročník lámal 
rekordy v počtu návštěvníků. Celkem 
se akce zúčastnilo 250 platících dětí a 

rodiče, celkem asi 650 lidí. Všichni 
včetně pořadatelů byli nadšení a večer 
si společně užili. I když tak hojný 
počet nikdo nečekal, odměnu dostal 
nakonec každý. Během večera bylo 
připraveno drobné občerstvení pro 
návštěvníky, ve spolupráci s obcí, 
která zajistila lavičky, stánek a 
elektřinu. Pořadatelé by chtěli touto 
c e s t o u  p o d ě k o v a t  v š e m 
dobrovolníkům, zejména žákům 7. a 
8. tříd Základní školy Kobeřice, bez 
kterých by to nezvládli.

S d r u ž e n í 
Čtyř l ístek 
informuje
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Dlabání dýní

kn

Pátý ročník Dlabání dýní pořádalo 
Občanské sdružení  Čtyřl ístek 
K o b e ř i c e  v e  s p o l u p r á c i  s 
Mototeamem. Oblíbenost této akce 
potvrdil i fakt, že po dvou hodinách 

trvání již nebyly k prodeji žádné 
dýně, kterých bylo zajištěno pro 
prodej celkem 100 kusů. Rodiče a 
děti si mohli vydlabat dýně podlé své 
fantazie nebo je i následně dozdobit 
připravenými sušinami. Během akce 

by lo  př ipraveno občerstvení , 
zejména speciality z dýně, jako 
pomazánka, koláče nebo polévka. 
Pořadatelé děkují všem za hojnou 
účast na letošním ročníku.  

Poděkování

Čtyřlístek Kobeřice z. s. děkuje všem za všeobecnou podporu v roce 2021 a množství pozi�vních ohlasů.

V novém roce 2022 vám všem přejeme hlavně zdraví a spokojenost.

Děkujeme MOTO TEAMu , OD Kobeřice, ZŠ Kobeřice a žákům 8.tříd, ZŠ Sudice a mnoho dalším dobrovolníkům, 
bez kterých by se naše akce neuskutečnily.

i když byl tento rok zase trochu 
jiný, než na jaké jsme zvyklí a nemohli 
jsme se vídat tak často, jak bychom si 
přáli. Když se ohlédnu, vidím, že i tak 
jsme toho stihli zažít, vidět a zakusit 
dost a dost. 

Chtěla bych všem poděkovat za 
Vaši obětavost, za to, že chodíte na 
zkoušky, že si dobrovolně ukrajujete 
něco ze svého času a pohodlí a 
sloužíte svým zpěvem, radostí a 
nadšením těm, kteří Vás poslouchají.

Milé Levandulky,

Mohli jsme jet na setkání s otcem 
biskupem na Prašivou, potkat se 
společně na konci školního roku na 
farní zahradě a vytvořit si 
cestovatelský prázdninový 
kufřík. Vypravit se už po druhé 
n a  s o u s t ř e d ě n í  n a  c h a t ě 
Královna a naučit se nejen nové 
písničky, ale i vyzkoušet něco z 
afrických rytmů. Přivítali jsme 
nové zpěváky a rozrostli jsme se 
o další nástroje. 

V čase, kdy to šlo, jsme stihli zpívat 
na mších, a to školních i svatebních, 
vytvořit si vlastní adventní kalendář 
jedna pro druhou a třeba i přivítat 
v kostele Mikuláše. 

Mgr. H.Krautwurstová

LEVANDULKY
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SPORT

Podobné myšlenky však j iž 
nehrozí, neboť se současnými 35 
body spadnout nemůžeme. Ba 
n a o p a k ,  j e  t ř e b a  n a v á z a t  n a 
povedenou podzimní část i na jaře a 
snažit se bojovat o co nejlepší 
umístění. Kluci děkujeme!!!

Záložníci: Král Jan, Kašný Petr, 
Stuchlík Petr, Kryštof Zdeněk, Kubný 
Antonín, Rother Filip, Stříbný Martin

Útočníci: Šimeček Adam, Kraut 

Po s l e d n í  u t k á n í  s  Č e s k ý m 
Těšínem a vítězství 2:1 znamenalo 
konečné druhé místo po podzimní 
části v tabulce krajského přeboru. 
Jedná se tak o nejlepší umístění v 
krajském přeboru po polovině 
sezóny v histori i  kobeřického 
fotbalu. Bilance jedenácti vítězství, 
dvou remíz a tří porážek je skvělým 
počinem, který je hoden uznání a 
obdivu. V posledních letech, pokud 
jde o boje v krajském přeboru, jsme 
byli zvyklí vídávat naše mužstvo spíše 
ve spodních patrech tabulky. 

Obránci: Kollek Filip, Wirth René, 
Buchta Jan, Ševior Pavel, Wirth 
Robin, Večerek Ondřej, Schlischka 
Martin

Na úvod nového ročníku nic 
nenasvědčovalo tomu, že by mělo být 
něco jinak. Po úvodních dvou kolech 
a prohrách doma s Pustou Polomí a v 
Krnově jsme měli 0 bodů a opět zněly 
hlasy, že budeme bojovat o holý 
život. Pak ovšem nastal zlom v 
podobě tří vítězství během sedmi 
dnů, kdy jsme nejprve porazili doma 
silnou Břidličnou, poté jsme ve 
vloženém kole ve středu vyhráli v 
Českém Těšíně a hned v sobotu jsme 
zvítězili v Brušperku. Cennější na 
těchto vítězstvích byl i fakt, že nás od 
úvodu sužovala zranění a k zápasům 
jsme mnohdy nastupoval i  i  s 
dorostenci a hráči B mužstva na 
lavičce. Také tento fakt nás o to více 
stmelil a nastartoval fantastickou 
šňůru devíti vítězství v řadě, která 
nemá v historii kobeřického fotbalu 
obdoby. Po již zmíněných třech 
vítězných utkáních během týdne pak 
n á s l e d o v a l y  v ý h r y  d o m a  s 
Jakubčovicemi, poté dvě venkovní 
vítězství v Dolní Datyni a v Čeladné. 
Následně jsme v derby udolali 

Oldřišov, pak vyhráli jednoznačně v 
Petrovicích a deváté vítězství přišlo 
doma proti Orlové. 

Podobně skvělý vstup do soutěže 
jsme měli také v sezóně 2006/2007, 
kdy jsme po osmi kolech dokonce 
vedli tabulku s 21 body. Poté však 
přišel výsledkový i herní útlum, který 
vyvrcholil sestupem do 1. A třídy. K 
naší smůle tehdy docházelo k 
reorganizacím soutěží  a  naše 
mužstvo tehdy sestoupilo ze třetího 
místa od konce.

Hráči A mužstva – podzim 2021
Brankáři: Štencel Petr, Stříbný 

Jakub

Skvělá podzimní část 
vynesla A mužstvo na 
druhou příčku!

A b y c h o m 
dokonči l i  průřez 
podzimními zápasy, 
po oné fantastické 
s é r i i  v í t ě z n ý c h 
utkání přišel lehký 
výsledkový útlum v 
podobě dvou remíz 
na Hlubině a doma s 
Hájem ve Slezsku. V 
Petřvaldu na Moravě 
nám utkání nevyšlo 
výsledkově ani herně a byla z toho 
třetí porážka v sezóně. Chuť jsme si 
spravili v posledních dvou domácích 
utkáních, když jsme nejprve těsně 
porazili  Fulnek a v posledním 
předehrávaném jarním utkání jsme 
udolali houževnatý Český Těšín. 
Nutno dodat ,  že  v  některých 
utkáních jsme nebyli vyloženě lepším 
týmem, někdy se k nám přiklonilo i 
trochu toho pověstného štěstí, které 
nám v minulých sezónách někdy 
scházelo. Ovšem některá utkání jsme 

zvládli s přehledem, kvalitou a 
fotbalovostí. Výsledkem je tedy 
krásné druhé místo se ziskem 
úžasných 35 bodů, které jsme někdy 
neměli ani za celou sezónu. Je třeba 
našemu týmu moc poděkovat za 
skvělou práci, podívanou a zážitky, 
které mohli  nabídnout našim 
fanouškům. Naši hráči jim děkují za 
podporu a doufají, že takovou 
fotbalovou radost jim nabídnou i v 
jarní části.

P o v e d e n o u  p o d z i m n í  č á s t 
zakončili naši hráči společným 
večírkem, který se nesl ve znamení 
„�lmových hvězd“. Ukončili tak 
spanilou jízdu podzimní částí, na 
kterou se v Kobeřicích bude ještě 
dlouho vzpomínat!
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Rok po založení Sokolčat vznikl i 
Atletický kroužek pod hlavičkou 
atletického oddílu, kde se mladší i 
s t a r š í  d ě t i  u č í  p o h y b o v é 
všestrannosti.  To vše pod dohledem 
nadšených trenérů, kteří se snaží 
vštípit dětem správné pohybové 
návyky.

V neposlední řadě přejeme všem 
pevné zdraví a nadšení do sportu! 
V případě, že byste chtěli vaše děti 
přihlásit do některé kategorie, 
neváhejte kontaktovat trenéry. Jejich 
jména a kontakty naleznete na 
stránce www.tjsokolkoberice.cz v 
sekci kontakty.

St. přípravka zahrnuje děti 
ro č n í k u  2 0 1 1  a  2 0 1 2  a  h ra j e 
systémem 1+5. Mladší přípravka 
zahrnuje děti ročníku 2013 a 2014 a 
h ra j e  s y s té m e m  1 + 4 .  V  o b o u 
kategoriích máme spoustu kluků a 
holek, kterým se věnují naši trenéři a 
vedou děti nejen k fotbalu, ale ke 
všeobecné pohybové aktivitě. Děti 
hrají soutěž pod hlavičkou FAČR, ale 
jak již bylo zmíněno, nejde vůbec o 
body v tabulce (tabulky se v těchto 
kategoriích ani nevedou), ale jde o 
radost ze hry a smysluplné vyplnění 
jejich volného času. 

O d  r o k u  2 0 1 7  v z n i k l a 
v Kobeřicích fotbalová miniškolička, 
tzv. Sokolčata. Děti ročníku 2015 a 
mladší se zde mnohdy poprvé 
s e t k á v a j í  s  k o o r d i n o v a n o u 
pohybovou aktivitou, která je vedená 
zábavnou formou a má v dětech 

rovněž probudit lásku ke sportu 
obecně. Děti v letních měsících 
trénují zpravidla 2x týdně na hřišti TJ 
Sokol, v zimě pak v tělocvičně místní 
školy, někdy jsou na programu 
domluvené zápasy či turnaje. Tato 
kategorie je  velmi obl íbená a 
navštěvují ji i děti z jiných vesnic.

Závěrem bychom chtěli za celý 
Výkonný výbor TJ Sokol Kobeřice 
poděkovat všem mládežnickým 
trenérům za jejich velmi záslužnou 
činnost, kterou vykonávají ve svém 
volném čase. Také díky nim a jejich 
n a d š e n é  p rá c i  n á m  m ů ž o u  v 
Kobeřicích i do budoucna vyrůstat 
nejen dobří sportovci, ale i dobří a 
slušní lidé. Děkujeme také rodičům 
dětí, kteří je vozí na tréninky, turnaje 
či zápasy a podporují je tak v 
pohybové aktivitě, která je v dnešní 
době velmi důležitá. 

Fotbalová miniškolička (Sokolčata)

V letošní sezóně jsme mohli pro 
dostatečný počet hráčů postavit 
starší i mladší dorost. Proto jsme se 
také přihlásili na soutěž KALMAN 
TRADE krajský přebor, ve které jsou 
dva dorosty nutností. Tato soutěž se 
do Kobeřic v těchto kategoriích 
vrátila po krátké odmlce. Nutno 
ovšem dodat, že za starší dorost pro 
nedostatečný počet hráčů pro tuto 
věkovou kategorii nastupují z více jak 
poloviny kluci z mladšího dorostu, 
kteří tak hrají proti někdy až o 3 roky 
starším protihráčům. Tito kluci tak 
absolvují mnohdy celé dva zápasy za 
obě kategorie. Již se také stalo, že 
někteří hráči, jako např. Ondra 
Stuchl ík ,  nastoupi l i  k  oběma 
dorosteneckým zápasům a poté ještě 
šli vypomoct našemu A mužstvu, za 
což jim patří velké díky!

V kategorii žáků máme letos 
pouze ty mladší. Starší jsme letos 
n e m o h l i  p ř i h l á s i t  k v ů l i 
nedostatečnému počtu hráčů.

Mladší žáci hrají systémem 
1+7 a v pětičlenné tabulce jim po 
podzimu patří solidní druhá 
příčka. Tabulka je však v těchto 
kategoriích pouze informativní, 
hlavní je pravidelný pohyb a 
radost dětí ze hry. 

Starší dorost zakončil podzim i 
přes solidní začátek soutěže na 
předposledním 14. místě s 9 body. 
Jak jsme již zmínili, je to asi reálný 
odraz vzhledem k tomu, že značná 
část kluků hraje proti výrazně 
starším protihráčům. Naopak v 
mladší kategorii je tomu jinak, naši 
kluci jsou více než konkurence 
schopní a po podzimní části okupují 
velmi krásné 3. místo se ziskem 31 
bodů. 

Dominik, Stuchlík Ondřej
Trenér: Christoph Dušan, vedoucí: 

Čujek Jan

Mladší žáci  

Starší a mladší dorost

Starší a mladší přípravkaHodnocení mládežnických 
kategorií
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V mikroregionu dlouhodobě 
spolupracujeme s  Ing.  Pavlou 
K a s á š o v o u ,  k t e r á  p ů s o b í  n a 
Ministerstvu práce a sociálních věcí v 
rámci projektu Implementace 

Hlavním tématem zasedání bylo 
společné komunitní plánování 
sociálních služeb a návazných aktivit 
v mikroregionu Hlučínska-západ. Jde 

o oblast, jejíž důležitost si velmi 
dobře uvědomujeme. I proto byl v 
roce 2020 aktualizován „Katalog 
sociálních služeb“ (portál sociálních 
služeb je dostupný na adrese: 
h t t p : / / w w w . h l u c i n s k o -
zapad.cz/portal-socialnich-sluzeb-
1/). A na rok 2022 v souvislosti se 
z a č á t ke m  f u n g o v á n í  n o v ý c h 
sociálních služeb připravujeme jeho 
další rozsáhlou aktualizaci. V červnu 
a červenci 2021 však proběhla velmi 
důležitá část komunitního plánu, a 
sice mapování situace v obcích. 
Zajímali jsme se o to, jaké sociální, ale 
i zdravotní služby jsou v obcích 
dostupné, co jejich představitelé 
plánují a co by uvítali. Snažili jsme se 
zjistit, jak život v obcích funguje, jaké 
v nich mají problémy, ale především, 
jak se dívají na možnost společného 
plánování a do budoucna i širší 
spolupráce v oblasti sociálních 
služeb. 

Již v průběhu návštěv v obcích 
jsme se setkali s velmi kladnými 

ohlasy a nyní na zasedání jsme 
prezentovali všem starostkám a 
starostům naše konkrétní zjištění. 
Patří mezi ně především přehled 
plánů jednotlivých obcí, ať už jsou to 
komunitní centra, denní stacionáře 
či byty (startovací i byty pro seniory). 
Velká poptávka je po terénních 
sociálních službách, tedy takových, 
kdy pracovníci dojíždí za klienty 
domů. Rovněž chybí jakýsi „lokální 
zastřešující subjekt sociálních služeb 
v  m i k r o r e g i o n u “ .  N a š í m 
dlouhodobým cílem je přivést 
registrovaného poskytovatele 
sociálních služeb na naše území, 
ovšem takového, který by zde 
zároveň sídlil. Tím by se zlepšila 
dostupnost sociálních služeb pro 
všechny obyvatele, kteří je potřebují. 
Víme, je to nelehký úkol.

Letošní  podzimní  setkání 
starostů Svazku obcí mikroregionu 
Hlučínska-západ se neslo zejména 
v duchu komunitního plánování 
sociálních služeb.

K podzimu již tradičně patří 
konání zasedání Sněmu starostů 
Svazku obcí mikroregionu 
Hlučínska-západ. Nejinak tomu 
bylo také letos. V pořadí sedmé 
zasedání se konalo ve čtvrtek 
21. října 2021, tentokrát v 
prostorech budovy nového 
Obecního úřadu v Chuchelné.

Na programu bylo hned několik 
důležitých bodů, kterým se starostky 
a starostové 14 členských obcí 
mikroregionu Hlučínska-západ 
věnovali. Jedním z nich určitě bylo 
závěrečné zhodnocení projektu  
„Posilování administrativní kapacity 
obcí na bázi meziobecní spolupráce“, 
z n á m é h o  v í c e  j a k o  „ C e n t r a 
společných služeb (CSS)“ Svazu měst 
a obcí České republiky, do něhož 
jsme se zapojili v polovině roku 2016 
a který po více jak 5 letech dospěl ke 
svému závěru. Právě díky Centru 
společných služeb se povedlo 
v ý r a z n ě  n a s t a r t o v a t  č i n n o s t 
mikroregionu – ať už v oblasti 
odborného poradenství obcím, 
krizového řízení,  vzdělávacích 
aktivit, ale i pomoci občanům. 
Projekt je sice u konce, fungování 
mikroregionu však bude pokračovat 
dále stejným způsobem, jak jsme 
zvyklí, protože se ukázal jeho jasný 
přínos nejen pro obce.
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politiky stárnutí na krajskou úroveň, 
j e  k o o r d i n á t o r k o u  p r o 
M o r a v s k o s l e z s k ý  k r a j .  P a n í 
Ing. Kasášová na zasedání vystoupila 
–  j e j í  p ř í s p ě v e k  s e  v ě n o v a l 
problematice péče o seniory a další 
závislé osoby v domácím prostředí a 
tomu, jak může nejen obec pečujícím 
pomoci. Zájem být v domácím 
prostředí, i když přijdou zdravotní 
komplikace, je obzvláště v našem 
mikroregionu velmi silný.

Z  t o h o ,  c o  c h y s t á m e  v 
komunitním plánování v dohledné 
době, a co věříme, že se nám 
v  p r ů b ě h u  ro k u  2 0 2 2  p o d a ř í 
uskutečnit, je vlivem pandemie 
odložený den sociálních služeb či 
setkání klubů seniorů z Hlučínska – 
„SeniorFest“. Připravujeme i zájmové 
b e s e d y,  s p o r t o v n í  a k t i v i t y  a 
vzdělávací akce, a to nejen napříč 
generacemi, ale také napříč celým 
mikroregionem. O jejich konání vás 
budeme včas informovat a věříme, že 
vás zaujmeme tak, že se zúčastníte 

v hojném počtu.

tajemník Svazku obcí mikroregionu 

Hlučínska-západ

P ř i p r a v u j e m e  m a p o v á n í 
bezbariérovosti obcí, které budeme 
provádět ve spolupráci se spolkem 
Ekvilibro z. s. (v Kravařích již tato 
a k t i v i t a  z a p o č a l a ) .  C í l e m  j e 
navrhnout co nejjednodušší řešení 
k zajištění dostupnosti různých míst 
v obci. Uveďme praktický přiklad – 
kaple na zámku v Kravařích se stala 
díky tomuto mapování přístupnou 
pro osoby na invalidním vozíku. 
Stačila k tomu pouze vhodně zvolená 
mobilní plošina.

Zaujali jsme vás? Pak určitě 
s ledujte naše webové stránky 
www.hlucinsko-zapad.cz, kde se s 
předstihem dozvíte o všem, co 
připravujeme.

Mgr. David Adamec

Zástupcům mikroregionu jsme 
letos představili Centrum duševního 
zdraví v Opavě, které se věnuje 
osobám s psychickými problémy. Již 
o d  ro k u  2 0 2 0  j e  v  K ra v a ř í c h 
zastoupení Eurotopia CZ, o. p. s. Pro 
všechny zájemce nejen z Kravař, ale 
celého mikroregionu je tak dostupná 
služba bezplatného poradenského 
střediska pro osoby, které se ocitly v 
nepříznivé sociální situaci (nejen 
dluhová poradna). Každé pondělí je v 

budově Městského úřadu v Kravařích 
v provozu kontaktní místo DomA-
domácí asistence Kobeřice (je určeno 
občanům mikroregionu, kteří hledají 
terénní sociální službu nebo se chtějí 
o této možnosti informovat).

Na Městském úřadě v Kravařích 
začala fungovat v rámci odstraňování 
nejrůznějších bariér „Tichá linka“. 
Jedná se o službu pro klienty se 
sluchovým postižením. Ve spolupráci 
s organizaci Tichý svět, o. p. s. bude 
možné využívat online tlumočení do 
znakového jazyka nebo textový 
přepis mluvené řeči.

OSTATNÍ
Oprava srubku  

N e j p r v e  b y l a  s t a v b a 
rozebrána, částečně poškozené 

Potřebnou dokumentac i 
vypracovala kobeřická Projekční 
kancelář Ing. Jakuba Nohála a 
samotné rekonstrukce se ujala 
�rma Pukýš Dřevostavby. 

Ačkoliv Kobeřice patří  k 
nejstarším obcím na Hlučínsku, 
dochoval se v jejich katastru jen 
nepatrný zlomek historických 
staveb z minulých dob a tím je 11 
památkově chráněných srubků-
roubených dřevěných špýcharů-
jež jsou typickými hlučínskými 
zemědělskými stavbami. Srubek, 
b u ď  p ř í z e m n í ,  n e b o 
jednopodlažní, sloužil jednak k 
uchování potravin, tj. uzeného 
masa, špeku, klobásek, obilí, 
jednak k ukládání nářadí. Srubky 
postavené v 18. a 19. století jsou v 
současné době staré 160 a více let 
a postupně podléhají zkáze. 

Vzhledem k tomu, že se jedná o 
cenné historické a kulturní 
dědictví, jež nás spojuje s našimi 
předky, rozhodli se manželé 
Stříbní ve spolupráci s Národním 
památkovým úřadem v Ostravě a 
s Odborem kultury a památkové 
péče Moravskoslezského kraje 
srubek, který byl postaven v roce 
1857 a je součástí statku na ulici 
Slezské, zrenovovat.
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Mgr. Magda Stříbná

trámy byly nastaveny novými částmi, 
stejně tak i tělo roubení a trámy 
falešné klenby. Zachovalé části byly 
ponechány a vráceny na původní 
místo – jedná se o dveře s původním 
kováním, portál, nosné stropní trámy 
s  d a t a c í ,  j m é n e m  m a j i t e l e  a 
ochrannou růžicí. Zbytky hliněných 
o m í t e k  b y l y  d e p o n o v á n y.  Po 
opětném sroubení špýcharu bylo 
přistoupeno k pokrytí střechy 
břidlicovými taškami tak, jako před 
160 lety.  Spodní trámy byly opatřeny 
dřevěnými kolíčky, jež budou sloužit 
k zachycení nové hliněné omítky. 

V současné době je srubek tedy z 
velké části hotov, je to krásná stavba, 
která nám připomíná „dědictví otců“, 
jejich těžkou práci, nesnadný a tvrdý 
život, ale i statečnost a hrdost, s jakou 
se snažili co nejlépe žít a zvelebovat 
svůj domov nejen pro sebe, ale i pro 
příští generace. 

Otec a syn - povídka

                     (Kol 3, 20 a 21)
   Hanys se narodil do velké rodiny z 
dvojčat. Jeho bratr byl silné a zdravé 

miminko, Hanysek byl slaboučký a 
neduživý, zkrátka „borasek“. Po 
nějakém čase silný bratříček zemřel a 
Hanysek přežil. To se nelíbilo jeho 
tatovi a začal to Hanyskovi dávat 
najevo. Přestože byl poslušný a 
ochotný chlapec, vždy se našel důvod 
k trestu a bití. Tu, že něco rozbil, tu, 
že něco neudělal. Matka a sestry 
Hanyska bránily, ale co naplat, hlavou 

rodiny byl otec a toho museli všichni 
poslouchat. Hanys ve škole moc 
neprospíval, několikrát propadl, ale 
naučil se obstojně číst a psát. Po škole 
šel pracovat jako pomocný dělník, 
tata si jej k sobě nevzal, asi se za něj 
styděl. Hanysek pracoval u lidí, kteří 
se nad ním smilovali, za pár korun. 
Celý výdělek chlapec odevzdával 
doma a dostal jen malé kapesné. 

Otcové, nedrážděte své děti, aby 

neztrácely odvahu. 

Děti, ve všem své rodiče poslouchejte, 

jak se to patří u křesťanů.
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Jednou se mu to zdálo málo, a tak si 
vzal od kolegy pět korun. Když se o 
krádeži dověděl otec, byl z toho velký 
nářez. Hanysek se nebránil, vědom si 
svého přečinu. Otcův hněv sílil, až 
syna na počátku zimy vyhnal z domu. 
Všichni doma si mysleli, že se Hanys 
šel utopit na Slané, ale on přespával 
ve staré duté vrbě u vody. Ve dne se 
pak vracel domů, kde se nad ním 
smilovala sestra a nechala jej ohřát za 
pecí. Ke stolu však nesměl, mohl sníst 
jen to, co olízala kočka nebo se 
ušpinilo. Záchvaty otcova hněvu se 
střídaly s obdobím smíru, Hanysek 
byl stále všemu vinen, za všechno byl 
trestán. Přešel další rok. Na podzim, 
když se kopaly brambory, šel také 
Hanys na pole pomáhat. Tata ho však 
na poli nechtěl a začal chlapce bít 
kopačkou hlava nehlava, až na něm 
kopačku zlomil. Chlapec přiběhl 
domů celý  špinavý,  uplakaný, 
zkrvavený a samá modřina. Popadl 
novou kopačku a hnal se znovu na 
pole s tím, že bude pomáhat matičce 
a tata ať ho třeba zabije. Na poli došlo 
znovu k výprasku. Hanysek klečel 
p ř e d  o t c e m  j a k o  I z á k  p ř e d 
Abrahámem a prosil, aby jej konečně 

dorazil, aby už měl pokoj. Konečně se 
otec vzpamatoval a nechal syna být.

Brzy na to přišel čas, aby Hanys 
odešel na vojnu. Dostal se do Košic a 
tam se z něj  stal  při  vl ídném 
zacházení šikovný mládenec. Po 
návratu z vojny vzal otec syna k sobě 
a  s t a l  s e  z  n ě j  z e d n í k .  V š e 
nasvědčovalo tomu, že se otec se 
synem smířil. A přišla II. světová 
válka. Starší synové i s naším hrdinou 
museli narukovat do Wermachtu. 
Hanys prošel Belgii, Holandsko, ve 
Francii byl raněn. Prošel půl Ruska, 
vytrpěl zimu a hlad. Při obléhání 
Leningradu padl. 

Tak skončil jeho život plný bolu. 
Hlad a zima nebyly nejhorší, nejvíc 
trápení dostal z rukou, které ho měly 
chránit.

Marie Kubánková

S Bohem začni každe dilo, 

podaři se ti až miło.

K novoročnímu zamyšlení 
n a b í z í m e  n ě k o l i k 
„Věčných pravd“ našich 
předků:

Kdo za dveřoma dyši, ten o 

sobě słyši.

Něgaraj na pśučka, bo budě 

bolička.

Nězamětaj enem po Kravařu, 

ale i po Kutoch.

Na všecko nědobereš!
 Podle skutečnosti, jméno je 

změněno


